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Venstre 
  
Som det fremgår af Frederiksborg Amtsavis, så skal Regionsrådet for Hovedstaden 

snart forholde sig til et forslag fra Region Hovedstadens administration om at fordoble 
antallet af behandlinger i Sundhedshuset i Helsingør. 

  
Venstre støtter helt generelt, at flere behandlinger foretages nært, da det er nemmere 
for borgerne. Derfor arbejder vi også for, at regionen får fastlagt en politik for sin 

støtte til etablering af sundhedshuse ikke kun i Helsingør og Frederikssund men også i 
andre byer i Nordsjælland og i regionen. 

  
Med nært forstår vi tættere på borgerne ift det hospital, patienterne hører til 
  

Helsingør er jo ikke nært for alle borgere i optageområde Nord. Det gælder navnlig for 
Hørsholm og Gribskov, og det ligger heller ikke centralt for disse byer ift pendling. 

  
Venstre arbejder derfor for, at de berørte kommuner høres om de forskellige optioner 
for sundhedshuset, inden de vedtages af Regionsrådet. Uanset hvad Regionsrådet 

beslutter, så har borgerne fortsat frit valg og kan selv bestemme, hvor de vil 
behandles. Det betyder, at beslutningen om at fordoble antallet af behandlinger i 

sundhedshuset i Helsingør kan risikere at koste regionen penge, såfremt patienterne 
ikke benytter hospitalet i det forventede omfang. Derfor havde vi gerne set, at 
Regionsrådet havde fået flere modeller for driften af sundhedshuset, herunder en som 

fastholdt status quo. Og vi ville have foretrukket en model, hvor man i takt med 
efterspørgslen kunne udvide tilbuddet i Helsingør frem for den omvendte model. Vi ser 

frem til drøftelsen af sagen på det kommende møde i forretningsudvalget. 
  
Vi ser også frem til Region Hovedstadens oplæg til udvikling af sundhedshuset i 

Frederikssund, som har et langt større naturligt opland end sundhedshuset i 
Helsingør. 

  
 

 
 


